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Forslag til lov om ændring af lov om dagpenge 
ved sygdom eller fødsel. (Ophævelse af alders- 
grænse på 70 år). 
(Lovforslag nr. L 46). ; 

Forslag til lov om social pension, lov om aktiv 
socialpolitik og forskellige andre love. (Ændring 
af regler om personlige tillæg, helbredstillæg og 
forhøjelse af satser). 
(Lovforslag nr. L 54). 

Forslag til lov om ændring af lov om dagpenge 
ved sygdom eller fødsel. (Forlængelse af dag- 
pengeperioden). 
(Lovforslag nr. L 55). ' 

Indenrigsministeren (Katen Jespersen) har med- 
delt mig, at hun ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om kommunalt samarbejde om 
opkrævning og inddrivelse. 
(Lovforslag nr. L 48). 

Skatteministeren (Ole Stavad) har meddelt mig, 
at han ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om afgift af 
visse chlorfluorcarboner og haloner (CFC-af- 
gift). (Afgift på de industrielle drivhusgasser, 
HFC'er, PFC'er og SF6). 
(Lovforslag nr. L 49). 

Forslag til lov om ændring af lov om afgift af 
naturgas og bygas m.v. (Afvikling af skyggeaf- 
giften på naturgas og forlængelse af overgangs- 
ordningen for bygas m.v.). 
(Lovforslag nr. L 50). 

Forslag til lov om ændring af pensionsafkastbe- 
skatningsloven. (Justering af reglerne om sam- 

I beskatning af livsforsikringsselskaber og deres 
datterselskaber m.v.) ; 
(Lovforslag nr. L 51). 

Forslag til lov om ændring af personskatteloven 
og ligningsloven. (Uændret personfradrag i 
2001 for personer over 18 år m.v.). 
(Lovforslag nr. L 52). 

Arbejdsministeren (Ove Hygum) har meddelt : 
mig, at han ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om arbejds- 
løshedsforsikring m.v. (Nedsættelse af med- 
lemsbidraget). 
(Lovforslag nr. L 53). 

Undervisningsministeren (Margrethe Vestager) 
har meddelt mig, at hun ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring äf lov om befor- 
dringsrabat til studerende ved videregående 
uddannelser. (Forlængelse af studerendes ad- 
gang til befordringsrabat). 
(Lovforslag nr. L 56). 

Medlemmer af Folketinget Anni Svanholt (SF) 
og Jes Lunde (SF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om naturgenop- 
retning af Gudenåen. v 
(Beslutningsforslag nr. B 17). 

Medlemmer af Folketinget Ole M. Nielsen 
(KRF), Jens Ove Kjeldsen (KRF), Flemming Ko- 
fod-Svendsen (KRF) og Jann Sjursen (KRF) har , 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: .홢 홢 v  

Forslag til folketingsbeslutning om nedsættelse 
af en kommission, der skal kulegrave de kom- 
munale bloktilskud og udligningsordninger. 
(Beslutningsforslag nr. B 18). I 

Medlemmer af Folketinget Eva Kjer Hansen (V), 
Inge Dahl-Sørensen (V), Birthe Rønn Hornbech 
(V) og Karen Rønde (V) har meddelt mig, at de 
ønsker at stille følgende forespørgsel til statsmi- I I 
nisteren og justitsministeren: 

»Hvad kan regeringen oplyse om offentlige 
myndigheders adgang til at offentliggøre resul- 
tater af tilsynsbesøg, herunder offentliggørelse 
af navne på private personer og virksomheder 
samt om de berørtes retssikkerhed i forhold til 
mangelen på præcise, gennemsigtige og sam- 
menlignelige regler for, hvordan offentliggørel- 
sen, må findé sted?« 1 
(Forespørgsel nr. F 8). 

Medlemmer af Folketinget Kristian Thulesen 
Dahl (DF), Pia Kjærsgaard (DF) og Peter Skaa- 
rup (DF) har meddelt mig, at de ønsker at tage - ' 
forespørgsel nr. F 4, som blev anmeldt den 
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4. oktober 2000, tilbage. Forespørgslen er her- 
med bortfaldet. 

Medlemmer af Folketinget Keld Albrechtsen 
(EL) og Frank Aaen (EL) har meddelt mig, at de 
ønsker at tage forespørgsel nr. F 5, som blev an- 
meldt den 4. oktober 2000, tilbage. Forespørgs- 
len er hermed bortfaldet. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål til ministrene. 

Spørgetiden 

Spm. nr. S 74 

1) Til statsministeren af: 
Peter Skaarup (DF): 
»Hvad vil regeringen gøre for at forhindre, at 
grupperinger af herboende flygtninge, indvan- 
drere og andengenerationsindvandrere, f.eks. af 
palæstinensisk herkomst, udbreder de konflik- 
ter og fortsætter den kamp, som de er flygtet 
fra, til dansk område, vil regeringen tage inter- 
nationalt initiativ i retning af, at den interna- 
tionale støtte og bistand til f.eks. de palæstinen- 
siske selvstyreområder gøres afhængig af, at 
volden og kamphandlingerne stopper, og vil re- 
geringen i øvrigt tage initiativ til at forstærke 
indsatsen med at få herboende palæstinensere 
til at lade sig repatriere til de palæstinensiske 

.selvstyreområder?« 

Statsministeren (Poul Nyrup Rasmussen): 
Jeg kan sige, som også justitsministeren var 
inde på i åbningsdebatten, at vi jo har forsam- 
lings- og ytringsfrihed her i landet. Men det er 
klart, griber man til ulovlige midler, så vil poli- 
tiet skride ind, helt som vi kender det. Jeg har 
fuld tiltro til, at den opgave vil politiet naturlig- 
vis løfte, som vi også så det forleden dag. 

Den politimæssige side af sagen har justitsmi- 
nisteren også kommenteret, og jeg ved, at det 
vil han naturligvis gøre igen. 

Når det drejer sig om udlændinge, kan jeg 
kort henvise til indenrigsministeren. Det er jo 
hendes område. I det omfang, det er udlændin- 
ge, der deltager i ulovligheder, vil det kunne 

komme på tale at udvise de pågældende; det 
kan indenrigsministeren også redegøre for. 

Når det gælder regeringens udenrigspolitik i 
forhold til Mellemøsten, er den jo velkendt. Vi 
giver en række humanitære, sociale og økono- 
miske former for støtte til Gaza og Vestbredden, 
og det vil vi naturligvis fortsætte med. 

Når det gælder repatriering, ja, så vil inden- 
rigsministeren også kunne redegøre for det. Der 
er en velkendt repatrieringsordning her i landet. 

Peter Skaarup (DF): 
Selvfølgelig takker jeg for svaret, men jeg må 
nok sige, at det var noget tyndt, det, som stats- 
ministeren kunne komme med her. Det er jo 
ikke hver dag, som vi så det i onsdags, at lan- 
dets hovedstad nærmest er i undtagelsestil- 
stand, fordi vi ser de her meget voldsomme de- 
monstrationer, hvor der vises våben, hvor der 
udøves vold, hvor der laves forskellige aktivite- 
ter, der går ud over tilfældige forbipasserende, 
og som medfører blodige sammenstød. 

Derfor mener jeg, statsministeren skylder at 
svare på, om det virkelig er statsministerens op- 
fattelse, at vi i Danmark skal tolerere den slags 
begivenheder, som vi så sidste onsdag, og om 
regeringen samlet set, ikke bare ved at statsmi- 
nisteren henviser til nogle ministre, men at re- 
geringen samlet set har en plan klar for, hvor- 
dan Danmark fremover vil håndtere den slags 
konflikter, hvor man tager de konflikter, man 
kommer fra i Mellemøsten, herop til landet og 
fortsætter dem her. 

I den forbindelse vil jeg godt spørge statsmi- 
nisteren, som det også er nævnt i det spørgsmål, 
som Dansk Folkeparti har stillet, om regeringen 
vil tage initiativ til at repatriere, altså hjemsende 
de palæstinensere, der til stadighed kommer 
hertil, hjemsende dem til det område, de oprin- - 
delig kommer fra, nemlig det område, hvor der 
faktisk i store dele i hvert fald er ved at være 
fred. Det burde være et naturligt krav at stille til 
dansk flygtningepolitik, at når der er fred i det 
område, hvor flygtningene kommer fra, så kan 
de hjemsendes fra dansk territorium. 

De to spørgsmål mener jeg klart at statsmini- 
steren på den samlede regerings vegne bør be- 
svare her i dag. 

Statsministeren (Poul Nyrup Rasmussen): 
Jeg kan sige om det første spørgsmål, at politiet 
jo netop viste forleden dag, at det var de, synes 
jeg, i stand til at håndtere på en overbevisende 
og en konsekvent måde. Og så vil jeg henvise til 


